

3. januar 2026

Referat af bestyrelsesmøde 17. december 2025

Deltagere Henning Carlsen, Preben Larsen, Flemming Roesbjerg, Bente Aalund, Torben Toft-Nielsen, Bodil Madsen, Anne Marie Molter Rasmussen, Mads Franklin og Morten Holm (referat)
Klubhuset, kl. 17.00 – 20.15

Afbud Sarah Töpperwien og Skiudvalget

Forslag til Dagsorden

1. Dagsorden
2. Siden sidst, Meddelelser m.v.
3. Generalforsamling 2026
4. Børneattester
5. Dialog med Alpingruppen
6. Møde med Outdoor Sydfyn og Kultur- og Fritidsforvaltningen
7. Overvejelser om nyt logo
8. Ny hjemmeside
9. Eventuelt

1. Dagsorden

Ingen ændringer til det udsendte forslag til dagsorden.

2. Siden sidst, Meddelelser m.v.

- Lejekontrakter, status: Der er modtaget forlængelse af den eksisterende lejeaftale men kun for klubhuset. Der er altså ikke modtaget noget for Længehuset. Henning følger op.
- Ventilation, herrernes omklædning, status: Henning er i gang med indhentning af tilbud og forventer det kan udføres i starten af det nye år.
- Crossløbet, opfølgning: 421 deltagere, 305 på 8 km ruten (2 runder) og 116 på 4 km ruten (1 runde) samt nogle få, der løber begge distancer, altså 3 runder. Anne Marie har som tidligere varslet afmeldt FSM som vært fra 2026 og deltager i DGI's evalueringsmøde til foråret.
- Nytårskur, udpegning af arrangerende afdeling: Bestyrelsen arrangerer selv, da vi er for sent ude for at udpege en afd.
- Klubfælles Løvfaldstur, opfølgning: Udsættes til senere møde.

3. Generalforsamling

- Kandidater til bestyrelsesposter: Der er fortsat ingen, der har meldt deres interesse for nogen af de 3 ledige poster. Især posten som kasserer er kritisk, men også næstformandsposten er vigtig, da den er en del af foreningens tegningsret. Preben har talt med DGI og har fået overslag på 20.000 kr. (ex. moms) for ekstern udførelse af bogføring, regnskab, m.v. Der er dog tvivl om det vil være fuldt dækkende for den faktiske opgave i en paraplyforening som FSM. En model med en koordinator, evt. en pr. afdeling blev drøftet, ligesom muligheden for at Orienteringsklubben kan overtage opgaven med regnskabet for klubhuset blev vendt. Beslutninger: Henning sender mail om GF og info om bestyrelsesposter på valg primo januar og nævner det til Nytårskuren. Samtidig forberedes en Plan B til næste bestyrelsesmøde – Henning og Morten koordinerer.
- Kontingent for 2027 blev kort drøftet forud for beslutningen om budget og regnskab på næste møde. Der er ikke umiddelbart stemning for yderligere ændring af kontingentet for nærværende om end baggrunden for ændringen for 2026 fortsat gør sig gældende (at kontingentet har været uforandret i 16 år fra 2010 til 2025, begge år inkl., og at familiekontingentet prismæssigt er fordelagtigt for samboende par og ægtefæller frem for individuelle medlemskaber).

4. Børneattester

Som Preben afklarede i forbindelse med sidste møde, er der ikke er nogen offentlige regler om fornyelse af attester hhv. at vi får ikke besked, hvis en hændelse af betydning for børneattesten sker efter attesten, er udstedt. Tilsvarende har DGI ikke nogen anbefaling andet end, at hver enkelt forening må vurdere, hvad der er passende.

Beslutning: Børneattester fornys fremover hvert 2. år På næste møde tages det op, hvilke roller der er omfattet af børneattester i FSM, og herunder om det også er relevant for hjælpetrænere på MTB børneholdene.

5. Dialog med Alpingruppen

Henning, Bente, Flemming og Morten deltog i dialogmøde med Alpingruppen, den 20. oktober. Alpingruppen var fuldt repræsenteret med Sarah Dalskov, Bent Bühl Hansen, Gunnar Jespersen og Torben Pedersen. Det var en god drøftelse af alle spørgsmål og anliggender, der er af betydning for de klubfælles retningslinjer. Alpingturen skal gennemføres inden for – på lige fod med alle andre ture og aktiviteter i klubben. Bestyrelsens budskab var og er, at klubbens retningslinjer giver de muligheder som Alpingruppen har efterlyst, men at det er på en anden måde end da Alpingruppen havde sin helt selvstændige økonomi inkl. egen opsparing. Det er bedste indtryk, at Alpingruppen nu både forstår rammerne og anerkender, at de kan operere inden for dem. Herunder gælder:

- Underskudsgaranti udstedes af bestyrelsen efter ansøgning og forudsætter, at bestyrelsen kan godkende budgettet for turen. Normalt vil det ske forud for udsendelse af invitation til årets tur, men i år kan det ikke nås og er derfor en undtagelse
- Alpingruppen kan søge tilskud til specifikke aktiviteter m.v. inden for Skiafdelingens budget
- For at få medlemstilskud til en afdeling, er det en forudsætning at der er et afdelingsudvalg. Da der p.t. ikke er noget fungerende Skiudvalg opfordrede bestyrelsen Alpingruppen til at stille med et medlem. Ud over et medlem fra Alpingruppen er Morten villig til at deltage.

Alpingruppen har efterfølgende indsendt budget med tilhørende ansøgning om underskudsgaranti. Garantien blev godkendt på dagens møde. Alpingruppen har desuden fremsendt ansøgning om tilskud til en skiinstruktør. Det blev henvist til Skiudvalget, og er på den måde en understregning af, at der er behov for et udvalg. Morten tager tråden op med Alpingruppen.

P.t. er de klubfælles retningslinjer "spredt" på 3-4 referater af bestyrelsesmøder, hvor de enkelte dele af retningslinjerne er besluttet. Hvorvidt der skal udarbejdes en samlet beskrivelse af retningslinjer for klubture og aktiviteter, hvor der eks. ansøges om underskudsgaranti, blev udsat til senere møde.

6. Møde med Outdoor Sydfyn og Kultur- og Fritidsforvaltningen

Henning og Morten har holdt møde med Outdoor Sydfyn repræsenteret ved Nico Jensen Busk og Kultur- og Fritidsforvaltningen, hvorfra afdelingsleder Theis Bavnhøj Hansen deltog. Det var en god og ligefrem dialog.

Der var enighed om:

- Fremadrettet er FSM åben overfor udlån af klubhuset til Outdoor Sydfyns arrangementer. Det forudsætter, at der laves en konkret aftale for hvert udlån, og aftalen skal foretages i god tid forud for udlånet.
- Fremadrettet er Outdoor Sydfyn indstillet på, at tilbyde en forhøjet betaling for FSM's hjælp til flagposter og lignende frivillige opgaver, når der er tale om arrangementer af kommerciel karakter.
- Der laves et årligt dialogmøde, eksempelvis i starten af sæsonen. Mødet skal give bedre betingelser for et optimalt samarbejde til gavn for begge parter. Konkret blev Alpeløbet brugt som et eksempel, hvor forenede kræfter kunne give rigtig god mening – men kan også være mere generelle punkter såsom samarbejde med Naturstyrelsen.

7. Overvejelse om nyt logo

Beslutning om videre forløb udsættes til senere møde.

8. Ny hjemmeside

Arbejdet med den nye hjemmeside skrider fortsat frem og er de sidste par måneder blevet meget konkret i og med flere af de centrale dele af løsningen nu er bygget op. Som aftalt på sidste møde bød dagens drøftelse derfor på en live demo af disse dele (generel "look and feel", hovednavigation, forside og "velkomstsider" til hver af afdelingerne samt nyheder) og samtidig en aktuel opfølgning. Der var ros til udformningen, og det bliver godt at se den færdige løsning – enighed om, at det bliver et rigtig godt løft af foreningens ansigt udadtil, men bestemt også til glæde for medlemmerne, både aktive og passive.

Det er fortsat planen, at den nye løsning går live i en "Version 1.0" i forbindelse med den kommende generalforsamling. Der vil være indhold og noget af den planlagte funktionalitet, der ikke kan nås, men kernen i løsningen forventes inkluderet i den første version. Yderligere indhold og funktionalitet vil så komme i senere udvidelser.

2 konsekvenser af den nye løsning, som bestyrelsen skal være opmærksom på og som kan besluttet nærmere på næste møde:

- Skal Skismøren omdannes til et nyhedsbrev frem for den nuværende pdf-udgivelse? I og med artikler til Skismøren fremover "fødes" på hjemmesiden og dermed (kan) publiceres så snart de er skrevet – dvs. når de er helt friske og aktuelle, og ikke skal vente på næste udgave af Skismøren – vil det være en naturlig konsekvens, at Skismøren omlægges til et nyhedsbrev. Nyhedsbrevet vil så indeholde teasere til de artikler, der er publiceret på hjemmesiden siden sidste nyhedsbrev. Nyhedsbrevet kan udsendes på samme tidspunkter som Skismøren ville være udkommet – ultimo marts, august og november måneder – men kan i praksis udsendes når det måtte være relevant. Publicering af artikler på hjemmesiden er en del af den første version af løsningen, mens selve nyhedsbrevet skal medtages i en senere udvidelse.
- Et af de centrale mål med den nye hjemmeside er kommunikationen til omverdenen. I den forbindelse skærpes indholdet af løsningen, så det er forståeligt for udefrakommende. Det indebærer, at overskriften for 2 af afdelingernes aktiviteter præciseres. For Gåmotion fremhæves, at det er for kvinder, mens det for Løb fremhæves, at det både er løb og gåmotion, og at det er for begge køn. Morten er i dialog med Gåmotion og Løb om de eksakte tilpasninger. På samme vis vil præciseringer af indhold ske efter dialog med de berørte afdelinger, ex. at formiddagstrænerne (på cykel) inkluderes som en del af Cykelafdelingen.

9. Eventuelt

Næste møde: Mandag, den 19. januar kl. 17 i klubhuset.